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Opbrengst werksessie gebiedsvisie Campus 

Heijendaal op 11 juli 2023 

 

Achtergrond 

Op 11 juli 2023 heeft een werkbijeenkomst plaatsgevonden met belanghebbenden over de 
gebiedsvisie die Radboudumc, Radboud Universiteit, Hogeschool van Arnhem en Nijmegen en 
gemeente Nijmegen voor Campus Heijendaal maken. 
 
De werkbijeenkomst was het tweede moment om bij gebruikers van de campus en inwoners en 
organisaties uit de omgeving ideeën en aandachtspunten op te halen over de ontwikkeling van 
het campusgebied. De bijeenkomst stond in het teken van de eerste denkrichtingen voor de 
gebiedsvisie voor het thema ‘verbindingen en verplaatsingen’ (mobiliteit). Ongeveer 100 
belanghebbenden hebben deelgenomen aan deze bijeenkomst.  
 

Leeswijzer en toelichting werkwijze 

In dit document staan alle ideeën en aandachtspunten die wij hebben ontvangen van gebruikers 
van de campus en inwoners en organisaties uit de omgeving over onze denkrichtingen1 voor het 
thema mobiliteit. Tijdens de werkbijeenkomst op 11 juli 2023 én via de mail tot en met 15 
augustus 2023.  
 
Het document bestaat uit twee delen. Hieronder lichten we onze werkwijze toe bij het maken 
van dit document. Dit doen we omdat we zo transparant mogelijk willen zijn over hoe we met de 
inbreng zijn omgegaan.  
 
In deel 1 geven wij als projectgroep (de projectgroep bestaat uit medewerkers van Radboudumc, 
Radboud Universiteit, Hogeschool van Arnhem en Nijmegen en gemeente Nijmegen) onze 
samenvatting van de opbrengst tot nu. We hebben deze samenvatting gemaakt door alle ideeën 
en aandachtspunten op een rij te zetten. Daarbij hebben we gekeken naar wat vaker is gezegd 
en waarop door deelnemers nadruk is gelegd. Ook hebben we gebruik gemaakt van de 
indrukken (‘de afdronk’) die wij en de moderatoren hebben gekregen van de verschillende 
gesprekken op 11 juli.  
 
Om te toetsen of we als projectgroep een goede samenvatting hebben gemaakt van de 
opbrengst tot nu toe, hebben we een concept versie van dit document gedeeld met de 
deelnemers/genodigden van de bijeenkomst2 en hen om een reactie gevraagd. Hieronder gaan 
we onder het kopje “Reacties en aanpassingen” kort in op de reacties die we hebben ontvangen 
en hoe we deze hebben verwerkt.  

                                                        
1 De presentatie die op 11 juli is gebruikt om de denkrichtingen voor mobiliteit toe te lichten is terug te vinden 
op MijnWijkplan. Ook andere presentaties en informatie die we over dit project delen, is op deze website terug 
te vinden.  
2 Als organisatie zijn wij verplicht de regels uit de Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG) te 
volgen wanneer wij gebruikmaken van persoonsgegevens zoals mailadressen. Hierdoor hebben wij dit 
document alleen kunnen delen met deelnemers van de bijeenkomst die ons toestemming hebben gegeven (bij 
aanmelding of achteraf per mail) om hun mailadres te gebruiken voor het delen van informatie over de 
gebiedsvisie. Wanneer u in de toekomst ook graag per email informatie ontvangt over de gebiedsvisie, dan 
kunt u dit aan ons doorgegeven via campusheijendaal@nijmegen.nl.     

https://nijmegen.mijnwijkplan.nl/project/gebiedsvisie-campus-heijendaal
mailto:campusheijendaal@nijmegen.nl
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In deel 2 zijn alle ideeën, aandachtspunten en vragen terug te vinden die wij tijdens de 
bijeenkomst op 11 juli en via de mail van gebruikers van de campus en inwoners en organisaties 
uit de omgeving hebben ontvangen. Voor de leesbaarheid van het document is de opbrengst 
onderverdeeld over de categorieën openbaar vervoer, fiets, lopen, auto en parkeren. Daarnaast 
zijn de algemene opmerkingen, de vragen én de input die we hebben ontvangen over andere 
onderwerpen dan mobiliteit bij elkaar gezet.     
 

Reacties en aanpassingen 

Op 11 oktober hebben wij een concept versie van dit document gedeeld met de 200 deelnemers 
/ genodigden van de bijeenkomst op 11 juli. Hen is gevraagd een reactie te geven op onze 
samenvatting van de ontvangen opbrengst. In totaal hebben 7 personen gereageerd. Hieronder 
gaan we op hoofdlijnen in op de ontvangen reacties en hoe wij deze hebben verwerkt.   
 

 We hebben aanvullingen ontvangen op het totaal overzicht van ideeën en aandachtspunten 
(deel 2 van dit document). Deze aanvullingen hebben we aan dit overzicht toegevoegd.  

 We hebben voorstellen ontvangen om een aantal zaken in de samenvatting beter toe te 
lichten. Deze voorstellen zijn verwerkt. Zo hebben we bijvoorbeeld toegelicht uit welke 
organisaties de projectgroep bestaat en hebben we bij ons voorstel om de wegen op de 
campus open te houden voor doorgaand autoverkeer duidelijk gemaakt dat het hier gaat om 
de Heyendaalseweg, Kapittelweg en Erasmuslaan.  

 In een aantal reacties wordt gewezen op het belang van bepaalde passages in de 
samenvatting. Bijvoorbeeld over de wens van deelnemers om de effecten van de plannen 
beter in beeld te krijgen of het aandachtspunt dat naar voren is gebracht om te werken aan 
de randvoorwaarden voor de plannen. Omdat deze reacties de samenvatting onderschrijven, 
hebben deze niet aanpassing van dit document geleid.   

 We hebben de samenvatting aangevuld naar aanleiding van een aantal opmerkingen die we 
hebben ontvangen. Zo geeft de samenvatting nu ook aan dat deelnemers positief 
gereageerd hebben op de voorstellen voor betere en nieuwe wandel- en fietsroutes door het 
gebied en hebben we onder het kopje “Aanpak van verkeer- en parkeerdrukte in wijken 
rondom de campus” twee aandachtspunten toegevoegd (over het belang van handhaving en 
zorgen over de haalbaarheid).  

 We hebben een aantal suggesties ontvangen over de gebruikte categorieën (auto, parkeren, 
OV, fietsen, lopen) in deel twee van het document en de volgorde waarin we de categorieën 
behandelen. We hebben besloten deze suggesties niet over te nemen. De categorieën die 
we in deel twee van het document gebruiken zijn de categorieën die we op 11 juli ook 
hebben gebruikt. De volgorde waarin we de categorieën behandelen is bepaald door de 
gespreksagenda die op 11 juli is gemaakt n.a.v. de vraag ‘Welk onderwerp is voor u het 
belangrijkst om te bespreken?’.   

 We hebben een aantal opmerkingen en suggesties ontvangen over het participatieproces. 
Bijvoorbeeld over de informatie die we delen op de website MijnWijkplan, hoe we de 
opbrengst wegen (wat is belangrijk en wat is minder belangrijk?) en de status van de 
inbreng. Deze reacties hebben niet tot aanpassing van dit document geleid. Op de website 
MijnWijkplan (o.a. in het document ‘Veelgestelde vragen en antwoorden over gebiedsvisie 
Campus Heijendaal’ en in het document ‘Participatieplan gebiedsvisie Campus Heijendaal’) 
zijn de antwoorden op deze vragen terug te vinden. Ook zullen we in de volgende 
bijeenkomsten terugkomen op het participatieproces en deze vragen.  
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Wat gebeurt er met de opbrengst? 

 
Proces van vastlegging 
In dit document leggen we alle ideeën en aandachtspunten die wij hebben ontvangen over de 
denkrichtingen voor het thema mobiliteit vast en geven we een samenvatting van de 
belangrijkste punten. Daarmee is dit document een verslag. Om te toetsen of we met dit verslag 
de hoofdlijnen van wat is opgehaald goed beschrijven, vragen wij u om een reactie op de 
samenvatting. Op basis van de reacties die we ontvangen, passen we het document waar nodig 
aan. Hierna maken we het verslag ‘definitief’ en plaatsen we het op de website MijnWijkplan.   
 
Weging en terugkoppeling 
Als projectgroep gebruiken we de opbrengst die in dit document staat voor het verder uitwerken 
van de gebiedsvisie. Omdat we nu werken aan de grote lijnen van de visie, richten we ons op dit 
moment vooral op de hoofdlijnen van wat is opgehaald. Deze vindt u met name terug in de 
samenvatting.  
 
Zodra we verder komen in de uitwerking van de gebiedsvisie kunnen we meer van de opbrengst 
meewegen in de keuzes die we gaan maken. Omdat een gebiedsvisie een plan op hoofdlijnen is, 
is het niet mogelijk om over alle ideeën en aandachtspunten die we hebben ontvangen een 
afweging te maken. Sommige opmerkingen zijn te gedetailleerd om voor de gebiedsvisie te 
gebruiken, maar kunnen in de fase dat we de gebiedsvisie gaan uitvoeren wel van waarde zijn. 
Denk bijvoorbeeld aan opmerkingen over de inrichting van een bepaalde weg in het gebied of 
specifieke ideeën voor de manier waarop we bepaalde plekken op de campus kunnen 
vergroenen. Deze ideeën en aandachtspunten zullen we opnemen in een inspiratieboek dat voor 
de uitvoering van de gebiedsvisie kan worden gebruikt.  
 
Hoe gaan we om met de vragen die zijn gesteld?  
Tijdens de bijeenkomst is ook een aantal vragen gesteld. In ‘Deel 2’ van dit document zijn deze 
vragen bij elkaar gezet. Voor de gebiedsvisie Campus Heijendaal houden wij een document bij 
met veel gestelde vragen en antwoorden hierop. Op de website MijnWijkplan is dit document 
terug te vinden. De vragen die we tijdens de bijeenkomst hebben verzameld, zullen we 
toevoegen aan dit document en van een kort antwoord voorzien. Daarnaast is het mogelijk om 
met ons contact op te nemen over uw vragen. Dit kunt u doen door een e-mail te sturen aan 
campusheijendaal@nijmegen.nl.  
 
 

  

https://nijmegen.mijnwijkplan.nl/project/gebiedsvisie-campus-heijendaal
https://nijmegen.mijnwijkplan.nl/project/gebiedsvisie-campus-heijendaal
mailto:campusheijendaal@nijmegen.nl
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Deel 1: Hoofdlijnen opbrengst  

 
In dit deel van het document geven wij als projectgroep een samenvatting van de reacties die wij 
hebben ontvangen over onze denkrichtingen voor het thema mobiliteit. Tijdens de 
werkbijeenkomst op 11 juli 2023 én via de mail tot en met 15 augustus 2023. We beschrijven 
eerst wat onze algehele indruk van de bijeenkomst is geweest. Vervolgens geven we een 
samenvatting van wat is opgehaald door de hoofdpunten die wij uit de opbrengst halen te 
noemen. De hoofdpunten zijn (min of meer) in volgorde van belangrijkheid weergegeven.  
 

Algehele indruk bijeenkomst 

Voor veel deelnemers (en daarmee ook voor ons als initiatiefnemers) was 11 juli een belangrijk 
moment om te horen hoe de zorgen vanuit de omgeving over een autoluwe campus in de 
plannen zijn meegewogen. In mei is een petitie gestart onder de naam ‘Houd de 
Heyendaalseweg open’ die onder andere oproept om de Heyendaalseweg niet af te sluiten voor 
doorgaand autoverkeer. De petitie is door meer dan 3.000 mensen ondertekend.  
 
Tijdens de bijeenkomst op 11 juli hebben twee initiatiefnemers van de petitie, Dick Arts (Park 
Heijendaal) en Dominique Deen (Brakkenstein), de aanleiding en het doel van dit 
bewonersinitiatief toegelicht. Een groot aantal mensen was naar de bijeenkomst gekomen 
vanwege de petitie en hun zorgen over de effecten van een autoluwe campus. Dit maakte dat 
het plan van de initiatiefnemers om de wegen op de campus (waaronder de Heyendaalseweg, 
Kapittelweg en Erasmuslaan) open te houden voor doorgaand autoverkeer goed werd 
ontvangen. Er was opluchting onder de aanwezigen dat er geen plan ligt voor het afsluiten van 
de Heyendaalseweg en dat de initiatiefnemers de zorgen van de omgeving goed hebben 
gehoord.  
 
Naast deze opluchting, hebben we ook zorg- en aandachtspunten gehoord. Zorg over 
toenemende drukte op andere wegen als gevolg van de maatregelen die de initiatiefnemers op 
de campus voor het autoverkeer voorstellen. De oproep om de effecten van de voorgestelde 
maatregelen beter in beeld te krijgen. En het vraagstuk hoe de verkeer- en parkeerdrukte in de 
wijken rondom de campus het beste kan worden aangepakt. Hieronder (onder het kopje 
‘Hoofdpunten opbrengst’) gaan we verder op deze en andere punten in.  
 
Oordeel van deelnemers 
Na afloop van de bijeenkomst zijn alle deelnemers gevraagd om de werksessie via Mentimeter te 
beoordelen. In het figuur op de volgende pagina staan de uitkomsten van deze beoordeling. 
Deelnemers is gevraagd een oordeel te geven over zowel de totale bijeenkomst als een aantal 
onderdelen ervan (zoals de locatie of de gedeelde informatie) met een cijfer tussen de 1 (zeer 
negatief) en 5 (zeer positief).  
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Figuur 1: Oordeel van deelnemers over de bijeenkomst op een schaal van 1 tot 5 

 

Hoofdpunten opbrengst 

We geven hieronder een samenvatting van wat is opgehaald door de hoofdpunten te 
benoemen. Om een indruk te geven van wat voor deelnemers de belangrijke zorg- en 
aandachtspunten zijn, is de opbrengst (min of meer) in volgorde van belang weergegeven.  
 
Zorgen voor toenemende drukte op andere wegen  
Het plan van de initiatiefnemers om de wegen op de campus, waaronder de Heyendaalseweg, 
open te houden voor doorgaand autoverkeer is door de aanwezigen van de bijeenkomst goed 
ontvangen. Wel zijn er zorgen over hoe deze plannen uitwerken op de omgeving. Het idee van 
de initiatiefnemers is om de snelheid van het autoverkeer op de campus terug te brengen naar 
30 km/u, zo ook op de Heyendaalseweg. Door vervolgens op de campus wegprofielen aan te 
passen en oversteekpunten toe te voegen, kan meer ruimte voor groen,  voetgangers en fietsers 
worden gevonden. Een zorgpunt van de deelnemers is dat het vertragen van het autoverkeer op 
de campus leidt tot sluipverkeer en toenemende drukte en onveilige situaties op andere wegen. 
Dit met overlast voor de omgeving tot gevolg. Een vergelijkbaar punt wordt gemaakt bij de 
parkeerhubs die de initiatiefnemers aan de randen van de campus willen concentreren. De zorg 
bestaat dat deze hubs zorgen voor meer verkeer aan de randen van de campus, met drukte en 
overlast in de wijken rondom de campus tot gevolg. Een aantal deelnemers stelt daarom voor 
deze hubs verder van de campus te plaatsen, aan de randen van de stad. Vandaaruit kunnen 
mensen met het OV of per fiets hun reis naar de campus vervolgen.  
 
Effecten van plannen onvoldoende in beeld  
Een groot deel van de deelnemers geeft aan dat de effecten van de voorstellen nog onvoldoende 
in beeld zijn. Voor hen moet duidelijker worden hoe de plannen de huidige mobiliteitsproblemen 
op de campus en in de wijken verbeteren. En ook wat de effecten van de plannen zijn op de 
omgeving. Om dit beter in beeld te krijgen, ziet een deel van de deelnemers de voorstellen graag 
getoetst door een verkeerskundigbureau.  
 
Aanpak van verkeer- en parkeerdrukte in wijken rondom de campus 
In de wijken rondom de campus, zoals in Brakkenstein, ervaren inwoners en organisaties al 
langere tijd overlast van medewerkers, studenten en patiënten die in de wijk hun auto parkeren. 
Ook zijn er zorgen over een toename van deze overlast wanneer parkeerplaatsen in het 
campusgebied verdwijnen om de ambities van een groene en natuurrijke campus te realiseren.  
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De initiatiefnemers van de gebiedsvisie willen dit probleem onder andere aanpakken door meer 
mensen met de fiets of het OV naar de campus te laten komen. De mensen die nog met de auto 
willen komen, worden gestimuleerd hun auto aan de rand van de stad (in transferia) te parkeren  
en vanuit daar met het OV of de fiets naar de campus te reizen. Een aantal deelnemers geeft aan 
dit op zich een goed plan te vinden, maar plaats tegelijkertijd vraagtekens bij de haalbaarheid 
ervan.  
 
Om te voorkomen dat mensen alsnog met de auto komen en in de omgeving van de campus hun 
auto parkeren, presenteren de initiatiefnemers de denkrichting om betaald parkeren in de 
omliggende wijken in voeren (met goedkope vergunningen voor bewoners en hun bezoek). Een 
deel van de aanwezigen denkt dat dit een goede oplossing kan zijn voor het parkeerprobleem of 
heeft positieve ervaring met deze maatregel in andere wijken. Wel wijst een aantal deelnemers 
op het belang van handhaving om betaald parkeren als maatregel te laten werken. Een ander 
deel is hierop tegen en ziet deze maatregelen als het afwentelen van het probleem op de 
omgeving. In hun ogen is het verkeers- en parkeerprobleem op de campus de 
verantwoordelijkheid van de instellingen en moet ook de oplossing daar worden gezocht.      
 
Kijk niet alleen naar de campus, maar ook naar de omgeving 
Een ander aandachtspunt dat wordt genoemd, is dat er in de gebiedsvisie niet alleen aandacht 
moet zijn voor het plangebied (de grondgebieden van de drie campusinstellingen), maar ook 
voor de gebieden daaromheen. Deelnemers geven aan dat het belangrijk is om goed te kijken 
naar de effecten van maatregelen op de omgeving, met name voor een thema als mobiliteit. 
Eenzelfde punt wordt gemaakt over de maatregelen die voor Campus Heijendaal in beeld zijn. 
Deze maatregelen, zoals het verlagen van de snelheid voor autoverkeer naar 30 km/u, zouden 
volgens een aantal deelnemers ook goed toegepast kunnen worden in de gebieden die direct 
aan de campus grenzen.  
 
Werk aan de randvoorwaarden voor de plannen 
Om de plannen van de initiatiefnemers voor mobiliteit goed uit te kunnen voeren, dienen de 
randvoorwaarden op orde te zijn. Verschillende deelnemers geven dit aan. Het vaakst wordt 
gewezen op het terugbrengen van het autoverkeer dat van en naar de campus reist. De zorg 
bestaat dat zonder een afname van het autoverkeer op de campus de plannen van de 
initiatiefnemers voor overlast op andere plekken zullen zorgen. Om tot een afname van het 
autoverkeer te komen, wordt gewezen op het belang van werkgeversbeleid. Zo kunnen de 
instellingen met maatregelen het reizen met de fiets of het OV stimuleren en/of het reizen met 
de auto ontmoedigen. Ook wordt aangegeven dat goed openbaar vervoer van belang is om tot 
minder autoverkeer op de campus te komen. OV moet een aantrekkelijk alternatief zijn voor de 
auto, maar staat in de ogen van een aantal deelnemers steeds meer onder druk.     
 
Meer ruimte voor fietsers en voetgangers 
Een belangrijk onderdeel in de plannen van de initiatiefnemers is dat zij meer ruimte willen 
geven aan voetgangers en fietsers in het gebied. Dit door bestaande voet- en fietspaden te 
verbeteren en een aantal nieuwe routes over de campus te introduceren, zoals De Loper en een 
nieuw wandel- en fietspad langs het spoor (De Groene Corridor). Onder de deelnemers was er 
enthousiasme over deze plannen.  
 
Zorgen om de veiligheid van fietsers en voetgangers  
Een belangrijk aandachtspunt volgens deelnemers in de plannen is de veiligheid voor fietsers en 
voetgangers. Deze zou verder kunnen worden vergroot door meer in te zetten op het scheiden 
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van verkeersstromen, bijvoorbeeld via ongelijkvloerse kruisingen (denk aan loop- en 
fietsbruggen in combinatie met een verdiepte ligging van de Heyendaalseweg). Ook wordt 
gewezen op gevaarlijke situaties die kunnen ontstaan op plekken waar voetgangers en fietsers 
openbare ruimte delen. Dit geldt bijvoorbeeld voor de oversteekplekken (de zogenaamde 
‘shared space’ ruimtes) die in de plannen zijn voorzien.    
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Deel 2: Totaaloverzicht van ideeën,  

aandachtspunten en vragen  

 
In dit deel van het document zijn alle zorgen, aandachtspunten en kansen terug te vinden die wij 
van gebruikers van de campus en inwoners en organisaties uit de omgeving hebben ontvangen 
over de denkrichtingen voor het thema mobiliteit. Tijdens de werkbijeenkomst op 11 juli 2023 
én via de mail tot en met 15 augustus 2023. Voor de leesbaarheid van het document is de 
opbrengst onderverdeeld over de categorieën openbaar vervoer, fiets, lopen, auto en parkeren. 
Daarnaast zijn de algemene opmerkingen, de vragen en de input die we hebben ontvangen over 
andere onderwerpen dan mobiliteit bij elkaar gezet. Om inzichtelijk te maken welke punten door 
deelnemers meer dan één keer zijn genoemd, zijn deze punten in vet weergegeven.      
 

Auto 

 
Zorgen en aandachtspunten 

 Toenemende drukte op/in omliggende wegen en wijken (St. Annastraat, Groenewoud). 

 Invoeren van 30 km/u zone kan leiden tot sluipverkeer en drukte op andere wegen met 
overlast voor de omgeving als gevolg. 

 Aantal auto’s van en naar campus moet minder om plannen uit te kunnen voeren. 

 Minder autoverkeer op campus lukt alleen met werkgeversbeleid. 

 De Heyendaalseweg wordt kunstmatig geknipt (de ‘knip’ wordt de ‘knijp’). 

 Knip in Heyendaalseweg is wenselijk om aantal auto’s op campus terug te brengen. 

 De aanrijdtijd van de ambulance duurt steeds langer. 

 Houd rekening met mensen die minder mobiel zijn en niet via hubs of het OV naar de 
campus kunnen reizen. 

 Mensen die plotseling minder mobiel zijn, zijn niet in het bezit van een invalideparkeerkaart 
en moeten zonder problemen naar de campus kunnen reizen. 

 Effecten van plannen op de doorstroming op de Groenewoudseweg. 

 Bereikbaarheid van de wijk Brakkenstein. 

 Bestemmingsverkeer voor campus wordt ‘verdrongen’ naar de randwegen, zoals de 
Houtlaan, St. Annastraat en Kapittelweg. Sinds Berchmanianum in gebruik is, is het 
aanzienlijk drukker op de Houtlaan.  

 Voorkom dat studenten met de auto naar de campus reizen.  
 
Kansen 

 Kies voor een meer dwingend werkgeversbeleid: verplicht bepaalde doelgroepen om met 
OV of fiets naar de campus te komen (en niet met auto). 

 Kies voor een verdiepte ligging van de Heyendaalseweg. 

 Zorg voor vertraging van het autoverkeer, met name op lange rechte straten (zoals Houtlaan 
en d'Almarasweg) via vluchtheuvels en knikken. 

 Maak de Heyendaalseweg autoluw maar sluit hem niet af. 

 Weer de mensen die niet in het gebied hoeven te zijn. 

 Kies voor verschillende snelheden over de dag (30 km/u in de spits, 50km/u buiten de spits). 

 Verlaag de snelheid op de Houtlaan ook naar 30 km/u.  

 Verlaag de snelheid op de Heyendaalseweg vanaf de Scheidingsweg tot en met de campus 
tot 30 km/u, eventueel ook in combinatie met een fietsstraat waarbij de auto te gast is. Op 
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dit moment varieert de snelheid op dit stuk weg en dat levert gevaarlijke situaties op. Ook 
wordt het vrachtwagenverbod op de Heyendaalseweg tussen Houtlaan en Scheidingsweg 
nog vaak genegeerd.  

 Verlaag de snelheid op andere wegen in de stad ook naar 30 km/u. 

 

Parkeren 

 
Zorgen en aandachtspunten 

 Het verkeers- en parkeerprobleem op de campus is de verantwoordelijkheid van de 
campuspartners. Zorg ervoor dat de zij deze problemen niet verleggen naar de wijken. 

 Het parkeerprobleem moet worden opgelost zonder invoering van betaald parkeren in de 
omliggende wijken.  

 Als betaald parkeren nodig is, dan moet dit door de campuspartners worden betaald. 

 Bereikbaarheid van de bestaande parkeergages, in het bijzonder die van de HAN via de 
Laan van Scheut. Het voorstel wordt gedaan om de ingang van deze parkeergarage te 
verleggen naar het gebied tussen Minervaplaats en Muzenplaats (in- of uitgaand) en via de 
Kapittelweg (in- of uitgaand).    

 Zorg dat P+R efficiënt en goedkoop is (en parkeergarages op de campus duur).  

 Veel medewerkers en studenten die in de wijken ‘wildparkeren’ (waterbedeffect). 

 Parkeerhubs langs de randen van de campus trekken verkeer aan. Parkeerhubs zouden 
verder van de campus moeten liggen, eerder buiten de stad vanwaar shuttlebussen de 
mensen vervoeren naar campus. 

 Zorg over de introductie van nieuwe parkeerhubs. Hoe gaan deze er uit zien? Wat gaat het 
effect zijn op het verkeer en de aanrijroutes van automobilisten?  

 Bij de Aldi in Brakkenstein is veel parkeeroverlast, ook wordt hier veel ‘dubbel 
geparkeerd’ door bezorgdiensten. 

 Handhaving (Toezicht) reageert niet als er gebeld wordt door bewoners wanneer 
medewerkers/studenten in de wijk parkeren. Er zou in de wijken beter gehandhaafd moeten 
worden, zéker als bewoners bellen. 

 Wanneer het voor medewerkers en studenten duurder/lastiger wordt om op de campus te 
parkeren, zullen zij nog meer uitwijken naar de wijken rondom de campus. 
 

Kansen 

 Meer gratis parkeren op campus voor medewerkers en studenten (om waterbedeffect te 
voorkomen). 

 Gemeenschappelijk parkeerbeleid van de drie campuspartners, ook vanwege efficiënt 
gebruik van ruimte.  

 Betaald parkeren in de wijken rondom de campus.  
 Meer parkeren onder de grond. 

 Meer parkeergarages (zowel boven als onder de grond).  

 Parkeervoorziening boven spoor realiseren.  

 Verleg de toegang van de parkeergarage van het rechtengebouw van de zuidzijde naar de 
noordzijde. 

 Compensatie voor betaald parkeren voor minder kapitaalkrachtige mensen en korting voor 
gepensioneerden. 
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Fiets 

 
Zorgen en aandachtspunten 

 Zet meer in op het scheiden van verkeersstromen (met name auto en fiets). 

 Geen fietsroute langs het spoor aan de kant van Groenewoud en in het bijzonder niet langs 
de speeltuin in Groenewoud. 

 Gevaarlijke rotondes voor fietsers als gevolg van tweerichtingsverkeer. 

 Het Radboudumc als ondoordringbaar blok voor voetgangers en fietsers (noord-zuid). 

 Fietsers langs het spoor tot de Heyendaalseweg.  

 Fietsbereikbaarheid en veiligheid van de middelbare scholen (NSG en Montessori) via veelal 
de d’Almarasweg.  

 Veiligheid van fietsers en voetgangers moet worden verbeterd. 

 De d’Almarasweg is onveilig voor voetgangers en fietsers. 

 Uiteenlopende snelheden van fietsers (e-bikes). 

 Fietsers trekken zich niets/weinig aan van verkeersregels. 
 
Kansen 

 Een fietspad langs het spoor aan de kant van de campus. 

 Een nieuwe fietsverbinding van de Kapittelweg naar de Erasmuslaan over het UMC-terrein. 

 Kies voor een fietspad aan één kant van de Heyendaalseweg om verkeersstromen meer te 
scheiden. 

 Voetgangers/fietsnetwerk ook kruislings over de campus (niet alleen via noord-zuid of oost-

west verbindingen). 

Lopen 

 
Zorgen en aandachtspunten 

 Veiligheid van een oversteekplein (shared space). Zie ook de ervaringen in de 
stationsomgeving.   

 Een nieuwe looproute naar Groenewoud via een brug over het spoor kan zorgen voor een 
hogere parkeerdruk in deze wijk. 

 Goede en vellige oversteeksteekplekken zijn nodig om veilige en efficiëntie looproutes te 
kunnen maken. 

 Voorkom dat de Loper een fietsroute wordt. 

 Oversteekbaarheid van de Heyendaalseweg is en aandachtspunt, met name ter hoogte van 
het sportcentrum en het station. 

 Goed voetgangersnetwerk nodigt uit tot lopen. 

 Fiets en voetganger gaan niet goed samen; fietsers houden nergens rekening mee. 

 Het Radboudumc als ondoordringbaar blok voor voetgangers en fietsers (noord-zuid). 

 Het geplande oversteekplein ter hoogte van het sportcentrum zal een nieuw knelpunt 
worden. 

 Je moet nu al lang wachten voor zebrapaden. Dat wordt bij een andere wegprofiel en de 

introductie van oversteekplleinen alleen maar erger. 

 De d’Almarasweg is onveilig voor voetgangers en fietsers. 

 Oversteekbaarheid van Houtlaan en d’Almarasweg. 

 Veiligheid van fietsers en voetgangers moet worden verbeterd. 
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Kansen 

 Maak nieuwe doorsteekjes naar / verbindingen met Park Brakkenstein (in aanvulling op de 
nieuwe verbindingen in de plannen van de initiatiefnemers). 

 Vergroot de oversteekbaarheid van de Heyendaalseweg via loopbruggen (in combinatie 
met een verdiepte ligging van de weg zelf). 

 Bekijk hoe je oude verbindingswegen die over de campus lopen weer zichtbaar kunt maken, 
bijvoorbeeld via wandelpaden over deze tracés (zie voor meer informatie onder “overige 
punten”). 

 Creëer een directere verbinding van Station Heyendaal naar de HAN door een of twee 
woningen te kopen en te slopen. 

  “Ecoducten” voor voetgangers over de Heyendaalseweg. 

 Een nieuwe loopverbinding van de Kapittelweg naar de Erasmuslaan over het UMC-terrein. 

 De ideeën voor het verbeteren van de oversteekbaarheid van de Kapittelweg en 
Heyendaalseweg zijn goed, maar kijk ook hoe je deze toe kan passen in de bredere omgeving 
(bijvoorbeeld Houtlaan). 

 Voetgangers/fietsnetwerk ook kruislings over de campus (niet alleen via noord-zuid of oost-

west verbindingen). 

 

Openbaar vervoer 

 
Zorgen en aandachtspunten 

 Het openbaar vervoer staat onder druk, met name in de regio en in de wijken.  

 Goed openbaar vervoer is van belang, ook vanwege toenemend aantal senioren in de 
wijken om campus. 

 OV is een onvoldoende aantrekkelijk alternatief voor het reizen met de auto. 

 Transferia worden alleen gebruikt als ze aantrekkelijk zijn (goede locatie, goede 
voorzieningen, goede prijs).  

 Goede transferia zijn kostbaar en stimuleren autogebruik.  

 In de plannen moet meer aandacht zijn voor stadshubs en goede OV-verbindingen van en 

naar de campus.  

Kansen 

 Wanneer het aantal auto’s afneemt, ontstaat er ruimte voor het OV. 

 Hogere frequentie van OV tussen campus en centrum / centraal station. 

 Rondje campus Heyendaal (lijn 10) linksom in plaats van rechtsom. 

 Gratis OV zorgt voor minder auto’s.  

 Geen commercieel OV meer, maar uitgevoerd door de overheid. 

 Gratis en snelle transferia.  
 

Algemene opmerkingen 

 Effecten van de voorstellen is nog onvoldoende in beeld (doorrekening ontbreekt). Maak 
duidelijker hoe het plan de huidige problemen op de campus en in de wijken gaat oplossen 
(breng effecten op parkeer en verkeersdruk in beeld, zowel in als buiten de spits).   

 Complimenten voor de verbeterde plannen.  

 Zorg voor de bereikbaarheid van het gebied. Het is allemaal veel drukker geworden en 
wordt nog drukker.  
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 Kijk niet alleen naar het campusgebied zelf, maar kijk ook naar de omgeving en neem de 
effecten van de maatregelen op de omgeving in de planvorming mee. 

 Zet meer in op het scheiden van verkeersstromen via onderdoorgangen en bruggen. 

 Zorgen om de aantrekkende werking van woningbouw en andere functies op verkeer. 

 Goed om te horen dat de knip van de baan is; er is goed geluisterd naar de omgeving. 

 Verken het daadwerkelijk scheiden van verkeersstromen: Parkeren, autoverkeer en 

bussen/OV Heyendaalseweg ondergronds, op maaiveld lopen, fietsen, groen. 

 Heb aandacht voor de behoeften van bevolking die vergrijst. 

 Schaal het plangebied op tot en met de aan- en afvoerwegen. 

 Betrek Houtlaan, d’Almarasweg en scheidingsweg ook bij de campusvisie. 

 Trek maatregelen (zoals 30 km/u) zoals die op de campus worden voorzien door naar de 
omliggende gebieden. 

 Verkeersdruk op de omgeving. 

 Werkgeversbeleid: stimuleer thuiswerken, online onderwijs en thuis studeren (leer van 
covid-periode). 

 Start- en eindtijden van het onderwijs meer spreiden en het meer roosteren van studenten 
om de druk te spreiden (een beperkt aantal dagen naar de campus). 

 Het menselijk gedrag is moeilijk te beïnvloeden. 

 Wijkorganisaties zitten niet in de Stuurgroep, terwijl zij wel goed georganiseerd en 
geïnformeerd zijn. 

 Het geld dat is vrijgemaakt voor de herinrichting van de d’Almarasweg is onvoldoende om 
deze weg veiliger te maken. 

 Het is belangrijk dat de campus beter bereikbaar wordt voor mensen die van buiten 
Nijmegen naar de campus reizen. 

 Betere verbindingen tussen campus en Duitsland (met name voor de Duitse studenten). 

 Voer een nulmeting uit om de fijnstof in het gebied in beeld te brengen. 

 Campus is te groot voor de relatief bescheiden maatregelen die nu worden voorgesteld. Een 

totaal ander mobiliteitssysteem is nodig. 

 Voer een gebruikersonderzoek uit om scherp te krijgen of de ideeën worden omarmd, wat 

de behoeften van verschillende groepen gebruikers zijn en hoe gedrag kan worden 

veranderd.  

 

Vragen 

 Hoe zorgen jullie ervoor dat het aantal auto’s dat van en naar de campus reist afneemt? En 

wat doen de campusinstellingen hiervoor?  

 Hoe zijn jullie tot deze voorstellen gekomen? Welke andere varianten hebben jullie 

overwogen? En waarom zijn deze afgevallen? 

 Hoe zit het met de parkeernormering op de campus? En zijn er plannen om deze aan te 

passen? 

 De wijk Brakkenstein krijgt een vernieuwingsgolf. In hoeverre kan dat hand in hand gaan met 

de ideeën voor bijvoorbeeld snelheidsreductie en parkeren? 

 Is de Heyendaalseweg geen doorgaande weg net als de St. Annastraat?  

 Wie behartigt de belangen voor de ruimtelijke inrichting van de omliggende wijken zoals 
Groenewoud?  

 Wat zijn de ideeën voor betaald parkeren in de wijken rondom de campus? Wordt de 
mening van de buurt meegenomen? Op welke dagen en tijden geldt het? En wordt de 
parkeerdrukte (opnieuw) berekend?  
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 Komt de rotonde bij de Houtlaan/Heyendaalseweg er nog?  
 

Overige punten 

 Een zuidingang voor het hoofdgebouw van het ziekenhuis om de barrière (noord-zuid) te 
doorbreken. 

 Sluiting van de heliport, te beginnen met het stoppen van de nachtvluchten. 

 Meer studentenwoningen op en nabij campus. 

 Zorg voor levendigheid via bewegende kunst.  

 STOMP klinkt negatief. 

 Concentreer nieuwe bebouwing op de campus aan de St. Annastraat. Nieuwbouw verschuift 
nu van St. Annastraat af. 

 Aandacht voor de ecologische verbindingszones (Groene Corridor en groen-blauwe 
netwerken). 

 Meer aandacht voor klimaatadaptatie. 

 Meer aandacht voor multifunctioneel ruimtegebruik. 

 Er is interesse vanuit de buurt om meegenomen te worden in de nieuwbouw van het 
Radboudumc.  

 Bekijk hoe je oude verbindingswegen die over de campus lopen weer zichtbaar kunt maken, 
bijvoorbeeld via wandelpaden over deze tracés en/of via het inzaaien van Romeinse 
bloemen en planten (initiatief: Hortus Civitatis). In het bijzonder gaat het dan om: 
1. Het tracé van de Romeinse hoofdweg, bewaard in het huidige stuk van de Driehuizerweg 

dat ligt tussen de universitaire sportvelden en park Brakkenstein; 
2. Groenstrook met dubbele bomenrij en talud, als een restant van een in de jaren 1960 

verdwenen straat (achter Mercator langs, in het verlengde van de Verlengde 
Groenestraat); 

3. Een verdwenen gelijkvloerse spoorwegovergang bij de Valkenburgseweg, een weg die tot 
in de jaren 1960 ook ten westen van de spoorlijn doorliep en daar aansloot op de 
Driehuizerweg. 

 
 


